

Title (en)
Security coat stand.

Title (de)
Sicherheits-Kleiderständer.

Title (fr)
Portemanteau de sécurité.

Publication
EP 0139276 A2 19850502 (DE)

Application
EP 84112047 A 19841008

Priority
CH 582583 A 19831027

Abstract (en)
[origin: US4624371A] The security clothes-stand contains a number of holding rods (4) which are retained in a supporting device (3') and on the top end of which can be mounted a clothes-hanger (7) for receiving an article of clothing to be presented. The holding rods (4) essentially consist of a base tube (10) which is connected rigidly to the supporting device (3') and on which a casing tube (11) is rotatably mounted. The casing tube (11) carries at its top end a lock attachment (14) which contains a snap-in catch (15) designed for the releasable retention of the clothes-hanger (7). A holding member (7,5) of the clothes-hanger (7) can be inserted into a receiving orifice in the snap-in catch (15) and can be removed from the lock attachment (14) only after the catch (15) in the latter has been released.

Abstract (de)
Der Sicherheits-Kleiderständer enthält eine Anzahl in einer Stützeinrichtung (3') festgehaltener Haltestangen (4), auf deren oberes Ende ein Kleiderbügel (7) zur Aufnahme eines zu präsentierenden Kleidungsstückes aufsetzbar ist. Die Haltestangen (4) bestehen im wesentlichen aus einem mit der Stützeinrichtung (3') starr verbundenen Basisrohr (10), auf dem ein Mantelrohr (11) drehbar aufgesetzt ist. Das Mantelrohr (11) trägt an seinem obern Ende einen Schlossaufsatz (14), der ein zum lösbar Festhalten des Kleiderbügels (7) gestaltetes Einschnappgesperre (15) enthält. Ein Halteglied (7,5) des Kleiderbügels (7) ist in eine Aufnahmeöffnung des Einschnappgesperres (15) einsetzbar und kann nur nach Entriegelung des Gesperres (15) im Schlossaufsatz (14) aus diesem weggenommen werden.

IPC 1-7
E05B 69/00; A47F 7/19

IPC 8 full level
A47F 7/24 (2006.01); **A47F 7/19** (2006.01); **A47G 25/28** (2006.01); **E05B 69/00** (2006.01)

CPC (source: EP US)
E05B 69/006 (2013.01 - EP US); **Y10T 70/5013** (2015.04 - EP US)

Cited by
US5785184A; EP0200972A1; FR2696919A1; GB2269091A; GB2269091B; WO9530816A1

Designated contracting state (EPC)
AT BE DE FR GB IT NL SE

DOCDB simple family (publication)
EP 0139276 A2 19850502; EP 0139276 A3 19860528; CH 660677 A5 19870615; DE 8429068 U1 19850103; JP S60111612 A 19850618;
NO 160043 B 19881128; NO 160043 C 19890308; NO 844287 L 19850429; US 4624371 A 19861125

DOCDB simple family (application)
EP 84112047 A 19841008; CH 582583 A 19831027; DE 8429068 U 19841003; JP 22509484 A 19841025; NO 844287 A 19841026;
US 65964284 A 19841011